
Rada Powiatu Nyskiego
Komisja Bezpieczeństwa i Infrastruktury

Protokół nr 10/2025
z dnia 25 lutego 2025 

Obrady rozpoczęto 25 lutego 2025 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 13:55 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków.

Obecni:

1. Jarosław Figiel
2. Ewa Gruszka
3. Piotr Janczar
4. Bożena Lewińska
5. Paweł Nakonieczny
6. Daniel Palimąka

Ponadto udział w posiedzeniu wzięli: Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Jacek Tar-
nowski, Naczelnik Wydziału Inwestycji i Programowania – Wiesław Cukier, Kierownik Referatu Zarzą-
dzania Kryzysowego – Krzysztof Kliś.

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum.

Przewodnicząca Komisji – Bożena Lewińska otworzyła posiedzenie, po czym przywitała radnych. Oznaj-
miła, że zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1) w posiedzeniu uczestniczy 5 członków, co stanowi
kworum, przy którym komisja może obradować i podejmować prawomocne rozstrzygnięcia. 

2. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodnicząca Komisji – Bożena Lewińska zapytała czy członkowie komisji mają propozycje zmian do
porządku obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum,

2. Przyjęcie porządku obrad,
3. Gospodarka niskoemisyjna w powiecie nyskim w kontekście bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkań-
ców,

4. Informacja o korzystaniu w powiecie nyskim z odnawialnych źródeł energii za 2024 r. i planowanych
inwestycjach w tym zakresie w 2025 r.,
5. Zaopiniowanie projektu Rady Powiatu w sprawie

a) przystąpienia Powiatu Nyskiego do realizacji zadania pn. „Lokalni-Aktywni” wspólne spędzanie czasu
– bezpieczeństwo – rywalizacja – integracja mieszkańców Gminy Nysa.
6. Przyjęcie protokołu nr 9/2024 z poprzedniego posiedzenia komisji,

7. Wolne wnioski,
8. Zamknięcie posiedzenia.

Nikt nie zgłosił uwag, Przewodnicząca Komisji poprosiła o przegłosowanie porządku obrad.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia porządku obrad.

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (5)
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Bożena Lewińska, Paweł Nakonieczny

NIEOBECNI (1)
Daniel Palimąka

3. Gospodarka niskoemisyjna w powiecie nyskim w kontekście bezpieczeństwa zdrowotnego miesz-
kańców (załącznik nr 2-9).

Przewodnicząca Komisji - Bożena Lewińska zwróciła się do Naczelnika Wydziału Rolnictwa i Ochrony
Środowiska - Jacka Tarnowskiego, dziękując za przedstawione informacje dotyczące realizacji programu
„Czyste Powietrze” w poszczególnych gminach. Podkreśliła, że były one bardzo cenne, jednak komisji
zależy na dodatkowych danych, które pozwolą na dokładniejsze porównanie wyników. W szczególności
poprosiła o informacje dotyczące: 

• pierwotnej liczby źródeł ogrzewania przeznaczonych do wymiany, 
• początkowych potrzeb w zakresie modernizacji, 
• dotychczasowego postępu w realizacji wymiany, 
• aktualnych potrzeb i liczby pozostałych źródeł ciepła do wymiany. 

Naczelnik ROŚ -  Jacek Tarnowski odpowiedział, że wystąpi o takie dane. Dodał również, że  program
„Czyste Powietrze” jest obecnie zawieszony, a jego wznowienie planowane jest na 31 marca 2025 r. Na-
tomiast aktualnie trwa nabór wniosków w ramach programu „Czyste Powietrze na terenach dotkniętych
powodzią”, który skierowany jest do mieszkańców obszarów poszkodowanych w wyniku klęsk żywioło-
wych. 

Radny Jarosław Figiel zauważył, że program „Czyste Powietrze” skierowany jest wyłącznie do odbior-
ców indywidualnych i zapytał, gdzie mogą zgłaszać się mieszkańcy domów wielorodzinnych, którzy nie
kwalifikują się do tego programu.  

Naczelnik ROŚ - Jacek Tarnowski wyjaśnił, że takie osoby mogą zwrócić się bezpośrednio do Narodowe-
go Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, który uruchomił  specjalny program wsparcia
dla właścicieli mieszkań w budynkach wielorodzinnych.  

Radny Jarosław Figiel zapytał również, gdzie mieszkańcy mogą zgłaszać przypadki smogu oraz kto jest
odpowiedzialny za reakcję na takie zgłoszenia. 

Naczelnik ROŚ – Jacek Tarnowski odpowiedział,  że  pojawienie się smogu można zgłaszać do straży
miejskiej. Alternatywnie, mieszkańcy mogą również złożyć skargę w urzędzie miejskim, który ma obo-
wiązek zweryfikowania zgłoszenia i podjęcia odpowiednich działań. 

Podczas posiedzenia komisja poruszyła także temat kominków w gospodarstwach domowych, stref czy-
stego transportu w miastach oraz rozwoju pojazdów elektrycznych. 

Radny Jarosław Figiel zapytał  czy budynki użyteczności publicznej zarządzane przez Powiat wymagają
jeszcze modernizacji w zakresie wymiany źródeł ogrzewania lub termomodernizacji. 

Naczelnik ROŚ – Jacek Tarnowski odparł, że jednym z obiektów wymagających modernizacji jest szkoła
w Paczkowie. 

Po wyczerpującej dyskusji, Przewodnicząca Komisji - Bożena Lewińska zarządziła głosowanie. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia  informacji  nt.  gospodarki  niskoemisyjnej  w powiecie  nyskim w kontekście  bezpieczeństwa
zdrowotnego mieszkańców. 

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (5)
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Bożena Lewińska, Paweł Nakonieczny

NIEOBECNI (1)
Daniel Palimąka

4. Informacja o korzystaniu w powiecie nyskim z odnawialnych źródeł energii w 2024 r. i planowa-
nych inwestycjach w tym zakresie w 2025 r. (załącznik nr 10-12).

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Programowania – Wiesław Cukier poinformował, że w 2024 r. przepro-
wadzono audyty energetyczne. Projekt „Poprawa efektywności energetycznych w jednostkach organiza-
cyjnych Powiatu Nyskiego” obejmuje termomodernizację budynków Zespołu Szkół i Placówek Oświato-
wych w Nysie. Całkowita wartość dokumentacji wyniosła 64 392 zł,  a finansowanie pochodzi zarówno
z funduszy unijnych (EFRR), jak i z budżetu Powiatu. W 2025 r. planowane jest kontynuowanie realizacji
zadania oraz przystąpienie do projektu wojewódzkiego. 

Radny Jarosław Figiel zapytał o status Zespołu Szkół i Placówek Oświatowych, zwracając uwagę na to,
że obiekt ten ma charakter zabytkowy. 

Naczelnik IP – Wiesław Cukier wyjaśnił, że budynek znajduje się w strefie ochrony, jednak nie jest wpi-
sany do rejestru zabytków. Dodał, że w przypadku obiektów wpisanych do rejestru, każda ingerencja
w strukturę budynku wymaga uzyskania pozwolenia konserwatora zabytków. 

Przewodnicząca Komisji - Bożena Lewińska podziękowała za przedstawienie informacji i zarządziła gło-
sowanie.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia informacji o korzystaniu w powiecie nyskim z odnawialnych źródeł energii w 2024 r. i plano-
wanych inwestycjach w tym zakresie w 2025 r. 

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (5)
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Bożena Lewińska, Paweł Nakonieczny

NIEOBECNI (1)
Daniel Palimąka

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie:
a) przystąpienia Powiatu Nyskiego do realizacji zadania pn. "Lokalni-Aktywni" wspólne spędzanie
czasu - bezpieczeństwo - rywalizacja - integracja mieszkańców Gminy Nysa (załącznik 13).

Kierownik Referatu Zarządzania Kryzysowego – Krzysztof Kliś przedstawił komisji projekt uchwały.

Po zapoznaniu się z informacją oraz dyskusji, Przewodnicząca Komisji – Bożena Lewińska zarządziła
głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Powiatu  Nyskiego  do  realizacji  zadania
pn. "Lokalni-Aktywni" wspólne spędzanie czasu - bezpieczeństwo - rywalizacja - integracja mieszkań-
ców Gminy Nysa. 



Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (5)
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Bożena Lewińska, Paweł Nakonieczny

NIEOBECNI (1)
Daniel Palimąka

6. Przyjęcie protokołu nr 9/2025 z poprzedniego posiedzenia komisji.

Przewodnicząca Komisji – Bożena Lewińska z powodu braku uwag do protokołu, zarządziła głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia protokołu nr 9/2025 z poprzedniego posiedzenia komisji. 

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (5)
Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Bożena Lewińska, Paweł Nakonieczny

NIEOBECNI (1)
Daniel Palimąka

7. Wolne wnioski.

Komisja ustaliła kolejny termin posiedzenia w dniu 27 marca o godzinie 13:00. 

8. Zamknięcie posiedzenia.

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad, Przewodnicząca Komisji – Bożena Lewińska podziękowała
obecnym za dyskusję oraz udział w posiedzeniu. Posiedzenie zostało zamknięte o godzinie 13:55.

Sporządziła: Małgorzata Krawiec

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


